
مولوی در دیدار با وزیر کشور خواستار شد؛

تشکیل کارگروه ملی فعالسازی بازارچه 
مرزی اروندکنار

ایسنا/خوزستان نماینده آبادان در دیدار با وزیر کشور ضمن تاکید بر ضرورت تامین اعتبار بهسازی 
جاده های مرزی آبادان خواســتار تشکیل کارگروه ملی فعالسازی بازارچه مرزی اروندکنار شد.سید 
محمد مولوی امروز ۹ مهرماه در دیدار با اسکندر مومنی وزیر کشور با اشاره به ضرورت نگاه جدی 
دولت به شهرهای آبادان، اروندکنار و چوئبده به عنوان شهرهای استراتژیک در کشور، گفت: فعالیت  
بازارچه مرزی اروندکنار می تواند نقش بی بدیلی در رونق تجارت دریایی جنوب غرب کشور داشته 
باشد.به گزارش ایسنا، وی با تاکید بر اهمیت تشکیل کارگروه فعالسازی بازارچه مرزی اروندکنار با 
دستور وزیر کشور، افزود: این کارگروه با حضور معاونین وزیر کشور، سازمان گمرک، سازمان بنادر، 
فرماندهی مرزبانی و مســئولین متناظر استانی و شهرستانی می تواند موانع فعالیت بازارچه را رفع 
کند.مولوی با بیان اینکه جاده های مرزی آبادان، ســال ها است مورد توجه لازم نبوده اند و اعتبارات 
لازم برای آن ها در نظر گرفته نشده است، ادامه داد: با توجه به اینکه جاده ها محل ترانزیت تجاری 
و عبور عموم مردم و کارگران شرکت ها و نظامیان است، ضرورت دارد اعتبارات لازم برای بهسازی 
آن ها در نظر گرفته شــود.نایب رییس کمیسیون آموزش مجلس شورای  اسلامی با اشاره به اینکه 
مردم آبادان در انتظار تامین اعتبار برای پارک مرکزی بازسازی آبادان هستند، گفت: انتظار داریم از 
محل اعتبارات مسئولیت های اجتماعی و ارزش افزوده در خصوص اعتبارات عمرانی آبادان، اروندکنار 
و چوئبده تدبیر ویژه اندیشــیده شود.مولوی به ضرورت تسریع در انتصاب استاندار جدید در استان 
اشاره و خاطرنشان کرد: ضرورت دارد وزارت کشور در راستای انتصاب استانداری با برنامه، کاردان و 

آشنا به مسائل استان سریعا اقدام کند.

سرپرست سازمان مرکزی تعاون روستایی عنوان کرد

اولویتمان تحقق برنامه هفتم توسعه است
سرپرست ســازمان مرکزی تعاون روستایی ایران ضمن اشاره به اینکه اجرای سیاست ها و راهبرد 
های تحقق برنامه هفتم از اولویت های سازمان مرکزی تعاون روستایی است تاکید کرد که تعاونی 
های بخش کشاورزی  در بازار محصولات کشاورزی باید پیشتاز باشند.به گزارش ایسنا، محمدرضا 
طلایی - سرپرســت سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران گفت: تعاونی ها باید در بازار محصولات 
کشــاورزی حضوری فعال داشــته باشــند و با برنامه ریزی میزان عرضه و تقاضا  ، سهم خود را از 
بازاررسانی محصولات کشــاورزی در راستای حمایت از سهامداران افزایش دهند.وی گفت: اجرای 
سیاست ها و راهبرد های تحقق برنامه هفتم بر اساس دستور وزیر جهاد کشاورزی از اولویت های 
سازمان مرکزی تعاون روســتایی ایران است؛ همچنین افزایش مشارکت تشکل ها در بازار داخلی 
و تجارت بین المللی نیز از دیگر  برنامه های این ســازمان در آینده ای نزدیک است.وی ادامه داد: 
اســتقرار سامانه های جدید و تقویت سامانه های موجود جهت افزایش شفافیت در اجرای وظایف 
سازمان مرکزی همچنین اتخاذ سیاست های راهبردی بر اساس تجربیات موفق گذشته در راستای 
توانمند ســازی سازمان نیز بایست دنبال شود.بنا بر اعلام ســازمان مرکزی تعاون روستایی ایران، 
طلایی یادآور شد: افزایش نظارت قانونی بر امور مالی و اجرایی با بهره گیری از سیستم های جدید 
برای افزایش شفافیت و جلوگیری از فساد در تشکل های بخش کشاورزی نیز موضوع مهمی است 

که باید به آن توجه کرد.

براساس آخرین اظهارات مسئولان پنجره 
واحد دولت هوشــمند )mm.mmm.mm( با 
شمول عمده دســتگاه های دولتی بیش 
از ۵۲.۷ میلیــون کاربر بــا حداقل یکبار 
اســتفاده دارد.به گزارش ایســنا، دولت 
هوشــمند اســتفاده از فناوری و نوآوری 
برای تســهیل و حمایت از تصمیم گیری 
و برنامه ریــزی پیشــرفته در نهادهــای 
حاکم اســت؛ مفهومی که ارتباط نزدیکی 
با حکمرانی هوشمند و دولت الکترونیک 
دارد. براین اســاس پنجــره ملی خدمات 
دولت هوشمند یکی از اقداماتی است که 
طی سالها برای تسهیل فعالیت مردم و بی 
نیازی از تبادلات کاغذی مورد توجه قرار 
گرفتــه اســت.             بــرای آشــنایی 
بیشتر با این پنجره باید گفت ارایه دهنده 
خدمات دولتی به صورت یکپارچه، سریع 
و آسان به عموم مردم است که در مسیر 
آماده ســازی و بهره بــرداری قــرار دارد. 
دســتورالعمل اجرایی اتصال دستگاه های 
اجرایی به mپنجره واحد خدمات هوشمند 

دولتm شامل اولویت ها، اصول حاکم و ضوابط ساماندهی با همکاری دبیرخانه شورای 
اجرایی فناوری اطلاعات و ســازمان اداری و استخدامی کشور طی سال های گذشته 
تهیه و مطابق قانون برای تصویب نهایی به شــورای اجرایــی فناوری اطلاعات ارایه 
شــد.       مزیت های متعددی برای پنجره ملی خدمات دولت هوشمند مانند امکان 
ایجاد شهرهای هوشــمند، افزایش کیفیت زندگی مردم، ارائه خدمات آنلاین در هر 
زمان و مکان و دسترسی آزاد به اطلاعات و بهبود تعاملات گفته شده اما کارشناسان 
و مســئولان مهم ترین مزیت آن را مبارزه با فســاد می دانند چــون وقتی تمام امور 
نهادها، ســازمان ها و وزارتخانه ها به دولت الکترونیک متصل شود و در اختیار مردم 
قرار گیرد، جلوی فساد گرفته می شود و این خود یکی از اشکال اجرای عدالت است.  
همچنین پنجره ملی خدمات دولت هوشمند برای کاربران دارای معلولیت بینایی نیز 
مناسب سازی شده این سامانه با رعایت استانداردهای دسترس پذیری، امکان استفاده 

آسان و مستقل از خدمات را برای این گروه 
از کاربــران فراهم کرده اســت.   از جمله 
سامانه های پرکاربردی که بیشترین کاربرد 
را بــرای کاربران در پنجــره ملی خدمات 
دولت هوشمند داشته به ترتیب پیشخوان 
وزارت آمــوزش و پــرورش، پنجــره واحد 
وزارت راه و شهرسازی، پنجره واحد سازمان 
تامیــن اجتماعی، درگاه ملــی مجوزهای 
وزارت اقتصاد و دارایی و ســامانه حمایت 
وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی بوده 
اســت.   براساس آخرین آمار اعلام شده در 
اواخر دولت ســیزدهم وزارت دادگستری و 
استاندارد،  اداری واستخدامی،  سازمان های 
برنامــه و بودجه و انرژی اتمــی و  کمیته 
امداد،۱۰۰ درصد خدمات خود را به صورت 
الکترونیکی و بیش از ۳۰ درصد را به صورت 
هوشمند بر بستر پنجره واحد ارائه می کنند.

همچنین وزارت نیرو در همین دوره پنجره 
واحد خود را راه اندازی و بیش از ۹۷ درصد 
خدمات خــود از قبیــل پرداخت قبوض، 
گرفتن انشــعاب آب و برق و ... را از  طریق 
mm.mmm.mm و  وزارت ارتباطات و وزارت نفت و ســازمان حفاظت از محیط زیســت 
هم قریب به ۹۵ درصد خدمات خود را از این طریق ارائه می کنند.    در همین رابطه 
اخیرا محمد خوانساری- رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران- درباره آخرین وضعیت 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند اظهار کرد: پنجره واحد دولت هوشمند با شمول 
عمده دســتگاه های دولتی امروز بیش از ۵۲.۷ میلیون کاربر با حداقل یکبار استفاده 
دارد.  در یک نگاه مختصر دولت الکترونیک به دنبال استفاده از ظرفیت های فناوری 
اطلاعات و دیجیتال ســازی در ارائه خدمات به شهروندان و حذف مبادلات کاغذی از 
فرآیندهای ارائه خدمات است و دولت هوشمند در یک سطح بالاتر به دنبال طراحی 
یک معماری یکپارچه برای ارائه خدمات به نحوی است که کلیه مراجعات حضوری، 
مداخلات انســانی و ارائه مدارک و مســتندات بین دستگاهی و بین کاربر و دستگاه 

خدمت دهنده حذف شود.

افزایش قیمت نفت در پی تشدید 
حملات رژیم صهیونیستی

قیمت نفت تحت تاثیر شدت گرفتن نگرانی ها نسبت به تاثیر احتمالی حملات رژیم 
صهیونیســتی بر عرضه نفت خاورمیانه، به روند صعودی خود ادامه داد و در معاملات 
روز دوشــنبه افزایش یافت.به گزارش ایســنا، بهای معاملات نفت برنت برای تحویل 
در نوامبر، ۵۱ ســنت معادل ۰.۷۱ درصد افزایش یافت و به ۷۲ دلار و ۴۹ ســنت در 
هر بشــکه رسید. این قرارداد روز دوشنبه منقضی می شود و قرارداد تحویل دسامبر، 
با ۵۰ ســنت معادل ۰.۷ درصد افزایش، به ۷۲ دلار و چهار سنت در هر بشکه رسید. 
بهای معاملات نفت وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۴۳ سنت معادل ۰.۶۳ درصد 
افزایش، به ۶۸ دلار و ۶۱ ســنت در هر بشــکه رسید.نفت برنت هفته گذشته حدود 
ســه درصد و شــاخص نفت آمریکا حدود پنج درصد کاهش داشت که تحت تاثیر 
نگرانی های فزاینده نســبت به دورنمای تقاضا بود. اقدامات محرک مالی جدیدی که 
چین برای تقویت اقتصاد متزلزل خود معرفی کرد، نتوانست به بازارها اطمینان دوباره 
دهد. با این حال، در پی تشدید حملات رژیم صهیونیستی به لبنان و یمن، قیمت ها 
در معاملات  روز دوشنبه، افزایش یافت. پریانکا ساچدوا، تحلیلگر ارشد بازار در شرکت 
فیلیپ نووا در این باره گفت: هر چند عرضه اضافی، مایه نگرانی بازارهای نفت اســت 
اما بازارها از تشدید بحران در خاورمیانه و متاثر شدن عرضه این منطقه واهمه دارند.

تونی سایکامور، تحلیلگر بازار شرکت آی جی اظهار کرد: قیمت نفت همچنان تحت 

تاثیر عوامل عرضه و تقاضا قرار خواهد داشت. با توجه به نزدیک شدن به زمان افزایش 
تولید اوپک پلاس در اول دسامبر، وست تگزاس اینترمدیت ممکن است کف قیمت 
را در ۶۱ دلار تا ۶۲ دلار تســت کند. همچنین با وجود تسهیل سیاست پولی چین، 
معلوم نیست که آیا این اقدام به تقویت تقاضا برای سوخت در این کشور کمک خواهد 
کرد یا خیر.تحلیلگران گروه بانکی ANZ در یادداشتی نوشتند: بازارها در روز دوشنبه، 
منتظر شنیدن اظهارات جروم پاول، رئیس فدرال رزرو درباره سرعت تسهیل سیاست 
پولی بانک مرکزی آمریکا هســتند. هفت مقام بانک مرکزی آمریکا هم قرار اســت 
هفته جاری صحبت کنند.بر اســاس گزارش رویترز، همچنین قرار است آمار اشتغال 
و اســتخدام بخش خصوصی و نظرسنجی های موسســه آی اس ام از بخش تولید و 

خدمات منتشر شود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیر امور خارجه در شــبکه اجتماعی ایکس تاکید کرد: بطور قطع خون ســید حســن نصرالله دبیر کل حزب الله لبنان نوید پیروزی حق بر باطل خواهد بود.به گزارش 
خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی، وزیر امور خارجه کشورمان در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: سید حسن نصرالله این افتخار را یافت فرمانده اولین سپاه عربی باشد 
که صهیونیست ها را شکست می دهد.وی اظهار داشت: او که در کارنامه خود افتخار پس گرفتن اراضی اشغالی لبنان از چنگال دشمن صهیونیستی را داشت عراقچی خاطر 
نشــان کرد: او که در جنگ تموز اســطوره شکست ناپذیری فناوری های نظامی غرب را به سخره گرفت.وزیر امور خارجه افزود: او که قاهرانه سه دهه خواب رژیم شیطانی 
صهیونیستی را به کابوس بدل کرده بود.عراقچی تصریح کرد: حال افتخار شهادت در راه قدس را نیز نصیب خود کرده است.وی ادامه داد: قطعاً خون او نوید پیروزی حق 

بر باطل خواهد بود.

www.sobh-eqtesad.ir

عراقچی:
خون سید حسن نصرالله نوید پیروزی حق بر باطل است

info@sobh-eqtesad.ir

۵۰ درصد صرفه جویی ارزی با 
سامانه راهبری جراحی

یک شرکت دانش بنیان با طراحی و تولید یک سامانه راهبری جراحی، موفقیت 
در جراحی های پیچیده و خطرناک را که قبلًا مرگ و میر زیادی داشته، ممکن 
کرده و ارزآوری ۵۰ درصدی را برای کشــور رقم زده اســت.به گزارش ایسنا، 
علیرضا احمدیان، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، سامانه راهبری جراحی 
مدل CompoTM را یک سیستم ناوبری جراحی جامع برای جراحی های مغز 
و اعصاب، گوش و حلق و بینی و جراحی های ســتون فقرات و فک و صورت 
خواند و اظهار کرد: این سیستم، جراحان را قادر می کند تا با اطمینان، عملیات 
جراحی پیچیده را انجام دهند و سیستم های ناوبری جراحی را در ساده ترین 
شکل آن تجربه کنند. به گفته وی، این سیستم کاربرد پزشکی گسترده ای دارد 
که انواع مختلف جراحی را از بیوپسی ساده تا جراحی پیچیده پوشش می دهد.

احمدیان به بهبود کیفیت و دقت عمل ها با استفاده از سیستم ناوبری جراحی 
اشاره و تصریح کرد: این سیستم، موفقیت در جراحی های پیچیده و خطرناک 
را که قبلًا مرگ و میر زیادی داشته است، ممکن می کند، همچنین در زمینه 
جراحی مغز و اعصاب، سیســتم ناوبری جراحی دارای کاربردهای متفاوتی از 
جمله تحریکات عمقی مغز )DBS( یا تشریح تومور است.وی ادامه داد: استفاده 
از این فناوری این امکان را برای جراح فراهم می کند تا مطمئن شود که تومور 
به طور کامل و بدون آسیب رساندن به سایر بافت های سالم تشریح شده است. 
همچنین در ســایر روش های جراحی مغز و اعصاب نقاط مورد نظر به راحتی 
شناسایی شده و موقعیت دقیق آنها در حین جراحی مشخص می شود. علاوه 
بر این در زمینه گوش و حلق و بینی، استفاده از فناوری ناوبری باعث می شود 
که جراحی های تهاجمی با تهاجم کمتری انجام شــود و عمل جراحی سخت 
با کیفیت بسیار بیشتری نسبت به جراحی سنتی انجام شود.احمدیان ضمن 
اشــاره به برنامه های کاربردی مغز، گفت: ساختار مغز بسیار پیچیده است و 
برای به حداقل رســاندن خطر بیمار باید با برنامه ریزی شــدید و با احتیاط 
به جراحی مغز نزدیک شود. از سیســتم ناوبری می توان برای موارد بیوپسی 
تومور، تجسم ساختارهای حیاتی مغز، برداشتن تومور، برداشتن تومور قاعده 
جمجمه مانند آدنوم، کوردوما، کرانیوفارنژیوم و غیره، جراحی نشــت CSF و 
جراحی های اصلاحی استفاده کرد.مدیرعامل این شرکت دانش بنیان در بخش 
دیگری از سخنان خود به کاربردهای ستون فقرات اشاره و بیان کرد: ساختار 
پیچیده ستون فقرات، استخوان ها و بسته های عصبی را به هم متصل می کند، 
در نتیجه نیاز به ظرافت جراحی بســیار دارد و جراحان ســتون فقرات اغلب 
باید با دقت میلی متر محاســبه کنند تا از موفقیت عمل و نتایج مطلوب برای 
بیمار اطمینان حاصل کنند. از سیســتم ناوبری می توان برای ترمیم آســیب 
تروماتیک ســتون فقرات و رفع فشار ریشه های عصبی استفاده کرد.احمدیان 
درخصوص کاربرد این سامانه در برنامه های کاربردی گوش، بینی و گلو، گفت: 
در جراحی جمجمه، ظرافت بســیار زیادی برای عبور از بســیاری از معابر و 
حفره های کوچک درگیر در جراحی گوش و حلق و بینی لازم است. از سیستم 
ناوبری می توان برای موارد جراحی ســینوس، برداشتن کیست و پولیپ، رفع 
فشــار عصب بینایی، موکوسل پیشانی و جراحی های قاعده جمجمه استفاده 
کرد.مدیرعامل این شــرکت دانش بنیان، ضمن اشاره به استفاده بیش از ۱۲۰ 
بیمارســتان ایرانی از این محصول دانش بنیان خاطرنشان کرد: از نظر کیفی، 
محصول کاملا قابل رقابت و از نظر کمی نیز ۵۰ درصد مناسب تر از نمونه های 
مشابه خارجی اســت.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، وی در پایان 
ضمن اشــاره به اینکه محصول به چندین کشــور اروپایی صادر شده است، 
خاطرنشان کرد: اکنون در حال مذاکره با کشورهای ترکیه و یونان برای فراهم 

کردن زمینه صادرات محصول هستیم.

تنش های منطقه ای درآمد مصر 
از کانال سوئز را نزولی کرد

مصر اعلام کرد درآمد کانال ســوئز به دلیل تنش هــای منطقه ای ۶ میلیارد 
دلار کاهش یافته است.به گزارش ایســنا، عبدالفتاح السیسی، رئیس جمهور 
مصر گفت این کشــور ۶ میلیارد دلار از درآمد کانال سوئز را به دلیل تشدید 
تنش های ژئوپلیتیکی در منطقه از دســت داده اســت.وی اظهار کرد درآمد 
آبراه بین المللی طی هشت ماه گذشته ۵۰ تا ۶۰ درصد کاهش یافته است. ما 
مشتاقیم امور خود را به گونه ای مدیریت کنیم که کشورمان و ثبات در منطقه 
تا حد امکان حفظ شود، بدون اینکه درگیر حوادثی شویم که می تواند بر امنیت 
ما تاثیر بگذارد.رهبر مصر هشدار داد که تنش های کنونی منطقه ای می تواند 
به گسترش درگیری منجر شود.تنش های منطقه ای به دلیل حمله وحشیانه 
رژیم صهیونیستی به نوار غزه که به دنبال حمله حماس در هفتم اکتبر ۲۰۲۳ 
منجر به کشته شدن نزدیک به ۴۱هزار و ۶۰۰ نفر که بیشتر زنان و کودکان 
بود، تشدید شده است.آناتولی نوشت، کانال سوئز، شریان حیاتی برای تجارت 
جهانی، کوتاه ترین مسیر کشتیرانی بین اروپا و آسیاست و یکی از منابع اصلی 

ارز خارجی مصر است.

گزیده خبر رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه:

آمریکا و رژیم صهیونیستی از این پس خواب راحت نخواهند داشت

پیش نویس اولیه برنامه توسعه 
دریامحور در دولت تدوین شد

دریافت ۵ برابر هزینه تامین برق از 
مشترکان بسیار پرمصرف

معاون اول رئیس جمهور، با ارســال پیامی خطاب به  کشورهای عضو سازمان بین المللی دریانوردی 
)IMO(، جامعــه بزرگ دریایی جمهوری اســلامی ایــران، دریانوردی و فعالان حــوزه دریایی، »روز 
جهانی دریانوردی« را تبریک گفت.به گزارش ایســنا، متن پیام محمدرضا عارف به این شــرح است: 
»ظرفیت های بالقوه دریا در هر کشــوری بر هیچکس پوشــیده نیست، به نحوی که از ابتدای خلقت 
بشری، دریا ، عرصه ارتباطات و بسترساز توسعه و تمدن بوده است. آن دسته از کشورهایی که به دریا 
راه دارند از پتانسیل های بالقوه قدرتمند شدن در عرصه های مختلف منطقه ای، جهانی و همچنین از 

توانایی توسعه یافتگی سریعتر برخوردارهستند. .....

آغاز پیش فروش ۲ محصول سایپا

ضرورت دقت در مصرف انرژی برای حفظ 
ذخایر سوخت نیروگاهی

دســتاوردهای حضور وزیر نیرو در اجلاس وزرای انرژی گروه بریکس

از پیگیری اتصال برق ایران با روسیه تا مذاکره 
تجدیدپذیرها توسعه  برای 
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تعداد کاربران پنجره ملی خدمات دولت هوشمند چقدر شد؟
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گزیده خبر

فرمانده ارتش: منتظر باشید

فرمانده ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: قطعا خون سید حسن نصرالله توفنده تر از 
خود سید حسن، طومار رژیم صهیونیستی و اربابان ان را در هم می پیچد. به گزارش 
ایسنا، »سیدعبدالرحیم موســوی« در جمع خبرنگاران درباره اقدام به ترور دبیرکل 
حزب الله لبنان توسط رژیم صهیونیستی و فضای سیاسی و رسانه ای پیرامون آن اظهار 
کرد: مقداری از حرف هایی که صهیونیست و اربابانش می زنند عملیات روانی است که 
می خواهند برای اربابان و مردم خود پیروزی شان را تصویر کنند تا این نتانیاهو جانی 
دســتاوردهایی داشته باشد. مقداری دیگر از این حرف ها به خاطر شاخص های مادی 
است که آنها برای خودشان دارند و محاسباتی که می کنند و سالهاست این محاسبات 
اشتباه بوده است. اما هر روز صهیونیست ها بیشتر به سمت اضمحلال حرکت می کنند. 
خون ســید حسن نصرالله توفنده تر از خود سید حســن طومار رژیم صهیونیستی و 
اربابان آن را در هم می پیچدوی ادامه داد: ســنت خداوند و آموزه های دینی ما غیر 
از این اســت؛ اگر درخت تنومندی قطع شد و جای آن هزاران نهال رویید کسی که 
این درخت را قطع کرده است سود کرده است.این تجربه همه ماست که وقتی خون 
شهید به زمین ریخته می شود هزاران برایر بیشتر از خود شهید و توفنده تر عمل می 
کند. در دنیای امروز همه حق طلبان می گویند کار خود را در مکتب حسین بن علی 
یاد گرفته اند، آیا ریختن خون حسین بن علی برای یزید موفقیت بود؟ قطعا خون سید 
حســن نصرالله توفنده تر از خود سید حسن طومار رژیم صهیونیستی و اربابان آن را 
در هم می پیچد و شــما جوان ترها این را قطعا به چشم می بینید. صهیونیست ها گور 
خودشان را عمیق تر می کنندوی  در پاسخ به اینکه صهیونیست ها چرا چنین هزینه ای 
کردند؟ گفت: با تفکر غلط مادی خودشان فکر می کنند با این کارها موفق می شوند 
اما گور خودشــان را عمیق تر می کنند.فرمانده کل ارتش درباره واکنش ایران و محور 
مقاومت به ترور سید حسن نصرالله؟ گفت: منتظر باشید. پرچم حزب الله فردا از امروز 
بالاتر خواهد رفتموسوی درباره وضعیت حزب الله لبنان بعداز شهید سید حسن نصرالله 
گفت: هیچ وقت پرچم حزب الله پایین نیامده است و با خون هر شهید پرچم بالاتر رفته 

و فردا از امروز بالاتر خواهد رفت.

پهلوگیری ۳ ناوشکن هندی در 
بندرعباس

ناوگروه صلح و دوســتی نیروی دریایی ارتش هندوستان متشکل از ٣ فروند ناوشکن 
رزمی آموزشــی، صبح امروز با استقبال فرماندهان نیروی دریایی راهبردی ارتش در 
بندرعباس، به اســکله منطقه یکم امامت نداجا پهلوگرفت.به گزارش ایسنا، ناوگروه 
صلح و دوستی نیروی دریایی ارتش هندوستان متشکل از ناوشکن رزمی تیر، ناوشکن 
رزمی شــاردول و ناوشــکن رزمی ویرا، با هدف ارتقاء ســطح روابط رزمی و آموزشی 
و همچنین تبادل تجربیات دریانوردی، به اســکله منطقه یکم دریایی امامت نیروی 
دریایی راهبردی ارتش در بندرعباس پهلو گرفت.دیدار با مقامات کشــوری و لشکری 
در هرمزگان، جلســات دیپلماتیک بر عرشه ناوشــکن های ایرانی و هندی، برگزاری 
مسابقات ورزشی کارکنان نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران و هندوستان 
و همچنیــن بازدید کارکنان ناوگروه از اماکن فرهنگی و تجاری شــهر بندرعباس از 
برنامه هــای ناوگروه هندی در مدت ۴ روز  در بندرعباس اســت. در پایان پهلوگیری 
ناوگروه صلح و دوســتی هندی به بندرعباس، تمرین مشترک رزمی دریایی با حضور 
شــناورهای رزمی نیروی دریایی راهبردی ارتش و شناورهای رزمی هندی، در شمال 

تنگه هرمز و خلیج فارس، برگزار خواهد شد.

رئیس قوه قضاییه گفت: هر ســه قوه باید با تعامل و همفکری، در قبال معضل ناترازی 
انرژی در کشــور یک اقدام عاجل انجام دهیم.به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه 
قوه قضاییه، حجت الاســلام  محســنی اژه ای در ادامه سلسله جلســات و نشست  های 
هم اندیشــی خود با اعضای کمیســیون ها و فراکســیون های مجلس شورای اسلامی با 
اعضای کمیســیون »انرژی« مجلس شــورای اسلامی جلســه ای برگزار کرد.رئیس قوه 
قضاییه طی ســخنانی در این نشست ضمن اشاره به شــهادت دبیرکل حزب الله لبنان، 
ســید حسن نصرالله، به دســت رژیم صهیونیستی، اظهار کرد: ســید حسن نصرالله به 
معنــای واقعی کلمــه یک روحانی مجاهد و نســتوه بود که بیش از ٣۰ ســال، لحظه 
لحظه عمر خود را به جهاد در برابر دشــمنان اســلام و انســانیت سپری کرد و در آخر 
مزد جهاد خالصانه خود را با شــهادت دریافت کرد.محســنی اژه ای در ادامه با اشاره به 
موضوع ناترازی انرژی در کشــور گفت: هر ســه قوه باید با تعامل و همفکری، در قبال 

معضل ناترازی انرژی در کشــور یــک اقدام عاجل انجام دهیم. اگر تدبیری نیندیشــیم، 
مشــکلات ما در این حوزه در آینده، مضاعف می شود. در این راستا نیاز به سرمایه گذاری 
در حوزه انرژی اســت؛ ما در قوه قضاییه مبتنی بر وظایف و مسئولیت های خود، آمادگی 
تأمین امنیت ســرمایه گذاری در همه حوزه ها بویژه حوزه انرژی در کشور را داریم. رئیس 
قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به موضوع ترک فعل ها که در ســخنان یکی از نمایندگان 
مجلس مطرح شــد، گفت: باید توجه داشت که طبق قانون هر ترک فعلی، جرم محسوب 
نمی شــود و قوه قضاییه نمی تواند به آن ورود داشــته باشد؛ البته سازمان بازرسی بعنوان 
یکی از زیرمجموعه های دســتگاه قضا می تواند مبتنی بــر ضوابط به موضوعِ ترک فعل ها 
ورود داشته باشد و مراتب را گزارش دهد و یا سایر اقدامات مقتضی را ترتیب دهد؛ اما در 
مجموع، زمانی قوه قضاییه می تواند بعنوان ترک فعل، به یک موضوع ورود کند که قانون، 
انجام آن فعل را الزام کرده باشــد و یا عدم انجام فعلی، به لحاظ حقوقی، ســبب تضییع 
حقی شده باشد. یکی از مهم ترین اولویت های قوه قضاییه حل مشکلات اسناد مردم است

رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به اهتمام قوه قضاییه به رفع مسائل مزمن حوزه زمین 
و اسناد مالکیت مردم در نقاط مختلف کشور گفت: یکی از اولویت های کاری خود را حل 
مسائل مزمن حوزه زمین و اسناد مالکیت مردم در سراسر کشور ترسیم و تعیین کرده ایم 
و طی مدت اخیر مشکلات بعضاً چندین دهه ای مردم نقاط مختلف کشور در حوزه زمین 

و اســناد مالکیت را رفع کرده ایم و درصدد هستیم این رویه را با قوت ادامه دهیم.
استانی در کشور نیست که مشــکل موقوفات نداشته باشد، بعضی موقوفات اسناد رسمی 
ندارندرئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به موضوع موقوفــات، گفت: چنانچه بخواهیم 
بر اســاس آیین دادرسی به پرونده های اراضی موقوفی رسیدگی کنیم، شاید سال ها طول 
بکشــد تا در یک پرونده به نتیجه نهایی نائل شــویم؛ لذا با مســئولان در حال صحبت و 
بررسی هســتیم تا برای تسریع و تسهیل فرآیند رسیدگی به مقوله زمین های موقوفی به 
تدبیر و تمهیدی دســت پیدا کنیم. ما کارگزاران حکومتی هستیم و به هیچ وجه شایسته 
نیســت که در حکومت ما یک مسئله، بعضاً چندین دهه بر روی زمین بماند و حل نشود؛ 
باید در راســتای منافع مردم و کشــور، تمامی این مشکلات و معضلات مزمن را در اسرع 
وقت رســیدگی و رفع کنیم. محسنی اژه ای با اشاره به موضوع قاچاق، اظهار داشت: سال 
گذشــته در جریان ســفر به مازندران، یک پرونده در خصــوص اخلال در نظام اقتصادی 
کشــور از طریق فروش آردهای یارانه ای در بازار آزاد را شــخصاً پیگیری کردم؛ در آنجا 
مسئول مربوطه از مســئولیت خود شانه خالی می کرد، اما من تاکید داشتم که مگر شما 
در حوزه نگه داری و توزیع آرد مســئولیت نداشــتید، پس چگونه میزان قابل توجهی آرد 
یارانه ای ســر از بازار آزاد درآورده است؟ به هر حال مُراد و منظور من از طرح این مثال، 
آن بود که خودِ ما بعنوان کارگزاران حکومت نســبت به بســیاری از مسائل که اکنون به 
معضل مزمن تبدیل شده اند، مسئولیت و وظیفه داریم و باید در جهت رفع آن ها اقدامات 
عاجــل انجام دهیم. رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: رفع این معضلات و مشــکلات مزمن 
که سالهاســت دامن گیر کشور است و بعضاً چندوجهی هســتند، با درد و دلِ من و شما 
رفع نمی شــود باید همه قوا و دستگاه های مســئول با برگزاری سلسله جلسات تخصصی، 
بررســی های دقیق، موشــکافانه و عالمانه انجام دهیم و هر قوه و دستگاهی که به وظیفه 
و مســئولیتش عمل نکرده را موظف به اجرای قانون و مســئولیت هایش کنیم. بر همین 
اساس، باید تاکید کنم که مشکلات حوزه قاچاق سوخت و غله و مشکلات حوزه کوله بری 
و ته لنجی ها از ســنخ مســائل چندوجهی اســت که باید همه قوا در رفع آن ها تشــریک 
مســاعی و تدبیر عاجل و عالمانه داشــته باشــند.وی تصریح کرد: من بســیار مایل بودم 
که در این جلســه، بر روی برخی مشــکلات اولویت دار کشور، دست گذاشته شود و برای 
اتخاذ تدبیر در خصوص آن ها چاره اندیشــی کنیم. رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به 
نحوه رســیدگی به پرونده های کثیرالشــاکی در قوه قضاییه، بیان داشت: از آن جهت که 
این بســتر در کشور ایجاد نشده که مردم دارایی های خود را در یک محل اطمینان بخش 
سرمایه گذاری کنند شاهد هستیم آن ها به ناچار و یا از روی غفلت، سرمایه و دارایی خود 
را به فردی می ســپارند که ســود نامتعارف به آن ها می دهد و آن هــا هیچگونه تحقیقی 
درخصــوص فرایند کاری آن فرد نکرده انــد؛ همین امروز پرونده ای کثیرالشــاکی را در 
دســت بررسی داشتم که متهم بیش از ۲ هزار میلیارد از مردم دریافت کرده بود و وقتی 
با شــکات صحبت می کردم، آن ها در پاســخ به ســؤالات من ناظر بر اینکه »آیا این سود 

نامتعارفِ وعده داده شــده، شــما را به شک نرســاند؟« و یا اینکه »آیا تحقیقی از فرآیند 
کاری متهم به عمل آوردید؟« پاســخ مشخصی نداشتند! محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: 
علی ایحال قوه قضاییه نســبت به دستگیری متهمین پرونده های کثیرالشاکی و شناسایی 
امــوال آن ها جهت احقاق حق مــردم و مالباختگان نهایت تلاش خود را می کند و در این 
مســیر تمامی راه های مشروع موجود را می پیماید. ما برای تحقق این مهم از دستگاه های 
مختلفی کمک می گیریم و حســاب های متهمین را به دقت ردیابی می کنیم؛ طی ماه های 
اخیر دستور داده ام در این مسیر حتی به سراغ دیگر بستگان متهم یا متهمین این قبیل 
پرونده ها نیز می رویم تا بررسی کنیم آیا آنان افزایش سرمایه غیرعادی داشته اند یا خیر؟ 
و اگر داشــته اند، منشــاء این افزایش سرمایه شان را بررســی و مُداقه می کنیم؛ همچنین 
از شــکات پرونده های کثیرالشــاکی نیز نظرخواهی و ســؤال می کنیم تا ببینیم آیا آنان 
درخصوص شناســایی اموال متهم یا متهمین، اطلاع و نقطه نظراتی دارند یا خیر؟ رئیس 
قوه قضاییه درخصوص موضوع تخریب بناها و مســتحدثات غیرمجاز نیز که از جانب یکی 
از نمایندگان مجلس با ذکر مصادیقی مطرح شــد، گفت: درخصوص اینکه برخی از مردم 
در نقاط مختلف معتقدند چنانچه فردی ثروتمند و مُتمکن اقدام به ساخت بنای غیرمجاز 
کنــد، با او کاری ندارند، اما فی المثل آلونک یک کشــاورز زحمتکش را تخریب می کنند، 
بایــد بگویم که مؤکداً تاکید کرده ایم که در زمینه تخریب بناها و مســتحدثات غیرمجاز، 
هیچگونه تفاوت و تمایزی وجود نداشــته باشد.پیش از سخنان رئیس قوه قضاییه حجت 
الاســلام »احمدی« رئیس کمیسیون انرژی مجلس شــورای اسلامی طی سخنانی اظهار 
کرد: از ســال ۹۸ تا به امروز شــاهد اتفاقات خوب و مثبتی در دســتگاه قضایی هستیم؛ 
حضورها و بازدیدهای میدانی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در استان ها بسیار 
پرخیــر و برکت بوده که از این جمله می توانیم به ســاماندهی گمرکات و اموال تملیکی 
در اســتان های هرمزگان و بوشهر اشــاره کنیم؛ همچنین سفرهای بدون تشریفات رئیس 
دستگاه قضا آثار بسیار مثبت و خوبی را در میان مردم داشته است. وی افزود: قضازدایی 
از امــور و همچنیــن فراهم کردن بســتر بازدید نمایندگان مجلــس از زندان ها، از دیگر 

اقدامات قابل تقدیر دســتگاه قضا در دوره کنونی محسوب می شود. 
رئیس کمیسیون انرژی مجلس در ادامه با اشاره به نحوه فعالیت کمیته های تخصصی این 
کمیسیون گفت: ما در جلسه های خود تلاش می کنیم که تا حد امکان، از نظرات مشورتی 
و کارشناســانه سازمان بازرســی اســتفاده کنیم. وی گفت: بنای ما در کمیسیون انرژی 
مجلس بر این است که تمام قراردادهای منعقد شده میان وزارتخانه ها و سایر مجموعه ها 
را مورد بررســی قرار داده و بر مقوله زمانبندی اجرای مفــاد این قراردادها، نظارت لازم 
را به عمل بیاوریم. حجت الاســلام احمدی همچنین خواستار آن شد که شعب ویژه ای از 
سوی دستگاه قضایی برای رسیدگی به گزارشات واصله از ناحیه کمیسیون انرژی مجلس، 
پیش بینی شــوددر ادامه، »مرادی« نماینده مردم بندرعباس در مجلس شورای اسلامی با 
اشــاره به یکی از احکام صادر شده در مراجع قضایی استان هرمزگان پیرامون هزار هکتار 
از اراضی شــهر بندرعباس و پس از آن انتقال این پرونده به تهران، خواســتار صیانت از 
رای صادره در محاکم اســتان هرمزگان شــد. وی همچنین ضمن قدردانی از حساسیت 
رئیس قوه قضاییه در مقوله توجه به رفع مشــکلات مردم در حوزه های مختلف، خواستار 
ساماندهی نحوه مبارزه با قاچاق سوخت در کشور شد.»موسوی« نماینده مردم لامرد نیز 
در این جلســه با اشــاره به عفوهای اخیر صورت گرفته در قبال دستگیرشدگان آشوب ها 
و اغتشاشــات سال های اخیر، خواســتار اخذ تعهد مکتوب از این افراد شد. وی افزود: ما 
در کمیســیون انرژی مجلس شورای اســلامی برای هرگونه همکاری با قضات در راستای 
پیشــرفت حوزه انرژی کشــور آمادگی کامل داریم »شــریعتی« نماینده مردم تهران نیز 
ضمن قدردانی از رویکردهای تحولی دستگاه قضا گفت: بالغ بر ۶۰ درصد اتلاف انرژی در 
کشــور از سوی نهادها و شــرکت های دولتی است و ضرورت دارد برای کاهش این میزان 
اتــلاف انرژی، تدبیری اتخاذ شــود. وی در ادامه ضمن تاکید بر ضــرورت انجام اقدامات 
لازم از ســوی دســتگاه ها و بخش های ذی ربط در راســتای جلوگیری از فلر ســوزی در 
پالایشگاه ها، گفت: ما در کشــور نیازمند متخصصان بیشتری در حوزه های حقوق انرژی، 
حقوق نفت و حقوق گاز هســتیم و در مجلس شورای اسلامی این آمادگی را داریم که با 
دســتگاه قضایی در این زمینه، همکاری های تنگاتنگی داشته باشیم. اهمیت این موضوع 
از آن جهت است که انعقاد یک قرارداد به اصطلاح کوچک در حوزه نفت و گاز، از اهمیتی 
به مراتب بیشــتر از انعقاد قرارداد در ســایر حوزه ها برخوردار است.»متفکر آزاد« نماینده 

مردم تبریز در مجلس شــورای اسلامی ضمن قدردانی از توجه دستگاه قضا به مقوله رفع 
موانع تولید، به بیان برخی مشــکلات تعاونی ها پرداخــت و گفت: اقتصاد بخش تعاون از 
ابتــدای امر با مشــکلات جدی مواجه بوده و ما در این زمینه نیازمند یک دســتورالعمل 
جدید هســتیم. وی در بخش دیگری از سخنان خود به بیان نکاتی پیرامون مازوت سوزی 
در نیروگاه ها پرداخت. »همتی« نماینده مردم زرند در مجلس شورای اسلامی نیز با اشاره 
به وضعیت معیشــتی و اقتصادی قضات و کارکنان دستگاه های قضایی در سراسر کشور، 
خواســتار مســاعدت و هم افزایی کلیه بخش های ذیربط برای بهبود این وضعیت شد. وی 
در ادامه به بیان نکاتی پیرامون عدم تعیین تکلیف برخی از اراضی در استان کرمان که بر 
ســر مالکیت آن ها اختلاف وجود دارد پرداخت. »حسینی« نماینده مردم قصر شیرین در 
مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه با اشاره به میزان پایین حقوق و دستمزد قضات 
و کارکنان واحدهای قضایی گفت: قوه قضاییه، ملجأ و پناهگاه مردم است و ضروری است 
که وضعیت معیشــتی و رفاهی قضات و کارکنان آن نیز در حد قابل قبولی باشد. وی در 
ادامه ضمن اشــاره به نکاتی در رابطه با قاچاق ســوخت در کشور، گفت: برخی از معادن 
اســتان کرمانشــاه منحصراً در اختیار عده ای خاص هستند که لازم است در این خصوص 
تدبیری اتخاذ شــود. »کعب عمیر« یکی از نمایندگان استان خوزستان در مجلس شورای 
اســلامی نیز با اشاره به وضعیت شرکت کشــت و صنعت نیشکر هفت تپه گفت: علی رغم 
اینکه امروز شــاهد شــرایطی آرام در هفت تپه هســتیم، اما هنوز موضوع انتقال مالکیت 
این شــرکت انجام نشده است؛ چنانچه این انتقال نهایی شود شاهد اشتغالزایی به مراتب 
بیشــتری در هفت تپه خواهیم بود.وی در ادامه به مشکلات واگذاری دو شرکت دیگر در 
اســتان خوزستان نیز اشاره کرد و خواستار رســیدگی به وضعیت این شرکت ها از سوی 
دستگاه قضایی و مراجع ذی صلاح شد. »نخعی« نماینده مردم نهبندان در مجلس شورای 
اســلامی نیز در این نشســت ضمن تقدیر از حضور رئیس قوه قضاییه در دانشگاه بیرجند 
در جریان سفر اســتانی ســال ۱۴۰۱ اظهار کرد: بخش قابل توجهی از وضعیت ناترازی 
انرژی که امروز با آن مواجه هســتیم، ناشــی از ترک فعل های صورت گرفته طی سالیان 
اخیر است. وی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: متاسفانه سازوکارهای موجود 
برای آنکــه تحقیق و تفحص های مجلس در دســتگاه قضایی به نتیجه برســند، چندان 
کارســاز نیســتند.نخعی همچنین ضمن انتقاد از برخوردهای ســلیقه ای در امر مبارزه با 
قاچاق ســوخت، خواستار تسریع در رسیدگی به یکی از پرونده های مربوط به جایگاه های 
سوخت در اســتان خراسان جنوبی شــد. »کوچک زاده« نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اســلامی نیز در این نشست با اشاره به مشــخص بودن میزان ورودی سوخت به 
پالایشگاه ها، مشخص بودن ســوخت تحویل شده به جایگاه های توزیع بنزین و همچنین 
استفاده از کارت ســوخت در جایگاه ها، عنوان کرد: متاسفانه اراده ای برای کشف مبادی 
قاچاق ســوخت در کشور وجود ندارد؛ فرایند اســتخراج، فرآوری و توزیع سوخت، کاملًا 
مشخص اســت و این وظیفه دستگاه قضا و ضابطین است که با بررسی های خود، مبادی 
قاچاق ســوخت را شناسایی کنند و با آن ها برخوردهای لازم را انجام دهند. وی در ادامه 
عنوان کــرد: چرا طرفین دعــوا در مجتمع های قضایی حتی بــرای کارهای اداری نظیر 
تحویل مدارک و نظایر آن، باید از وکیل دادگســتری استفاده کنند؟ چرا باید وضعیت به 
گونه ای باشــد که در پرونده های کثیرالشاکی، دائما شاهد باشیم که چند صد یا چندهزار 
مالباخته دائماً به راهروهای ناخوشــایند مجتمع های قضایی رفت و آمد کنند؟ آیا شرایط 
نبایــد به گونه ای باشــد که آن یک نفری که از مردم کلاهبــرداری کرده دائماً به دادگاه 
رفت و آمد داشــته باشد نه مردم مالباخته؟»عزیزی فارسانی« نماینده مردم کوهرنگ در 
مجلس شــورای اسلامی نیز در این جلســه ضمن تقدیر از وفاق و همدلی ایجاد شده در 
کشــور خصوصاً میان قوای سه گانه، خواستار انجام یک اقدام راهبردی در زمینه برخورد 
با حمل و نقل ســلاح های غیرمجاز در کشــور شــد. وی در بخش دیگری از صحبت های 
خود خواســتار آن شد که دســتگاه قضایی ترتیبی را اتخاذ دهد تا وزارت نیرو به تعهدات 
خود در زمینه ســاخت سد کوهرنگ ٣ عمل کند.»شــکراللهی« نماینده مردم کهنوج در 
مجلس شــورای اسلامی نیست در این جلسه ضمن اشاره به نکاتی در رابطه با مقوله های 
قاچاق ســوخت و ناترازی انرژی، خواستار کمک و مساعدت بیش از پیش دستگاه قضایی 
در زمینه برخورد با آلاینده های زیست محیطی شد. وی همچنین با اشاره به مسافت های 
طولانی شهرها در جنوب استان کرمان، بر ضرورت افزایش مراکز و مراجع قضایی در این 
منطقه تاکید کرد. »حســینی« نماینده مردم شیراز نیز در این جلسه اظهار کرد: بسیاری 
از مشــکلاتی که امروز با آن ها مواجه هستیم ناشی از ترک فعل های مسئولان در گذشته 
و عدم پیگیری های این ترک فعل هاســت. وی در ادامه بر ضرورت پایش مستمر عملکرد 
مدیران در حین خدمت و دریافت پاســخ از آن ها در پایان دوران مســئولیت تاکید کرد 
و گفت: لازم اســت که قوه قضاییه در زمینه رســیدگی به ترک فعل مسئولان، دقیق تر، 
عمیق تــر و فعالانه تــر عمل کند. »مظلومــی« نماینده مردم بهبهان در مجلس شــورای 
اســلامی نیز ضمن تقدیر از ابتکارات دستگاه قضایی در زمینه تعامل با نمایندگان مجلس 
که طی ســه سال گذشته صورت گرفته است، عنوان کرد: امیدواریم این رویکرد همچنان 
ادامه و اســتمرار داشته باشد. وی همچنین گفت: متاســفانه همچنان شاهد هستیم که 
برخی عفوشــدگان از زندان، برای انتخاب شــغل و امرار معاش خود با مشــکلاتی مواجه 

هســتند که ضرورت دارد برای رفع این مسئله تدابیری صورت بگیرد. 

رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه، در پی شهادت دبیرکل حزب الله لبنان طی 
پیامی تاکید کرد که تمام عرصه سرزمین های اشغالی و منطقه، میدان انتقام امت 
اسلامی و مقاومت پیروز، از دشمن صهیونیستی خواهد شد.به گزارش ایسنا، متن 
پیام حجت الاســلام والمســلمین محمدجواد حاج علی اکبری به این شرح است: 
وَکَأیَنِّْ مِنْ نبَِیٍّ قَاتلََ مَعَهُ ربِیُِّّونَ کَثِیرٌ فَمَا وَهَنُوا لمَِا أصََابهَُمْ فیِ سَبِیلِ الَلهّ وَمَا ضَعُفُوا 
ابرِِینَ ۱۴۶ آل عمران روح پاک و قدسی عبد صالح خدا،  وَمَا اسْتَکَانوُا وَالَلهّ یحُِبُّ الصَّ
سلاله رسول الله، شیعه راستین امیرالمؤمنین و صدیقه کبری و سیدالشهداء علیهم 
صلوات الله، پــرورش یافته مکتب جهادی روح الله، بزرگ یاور صدیق امام حزب الله، 
ابوالشهید و محبوب شهیدان، پرچمدار مقاومت اسلامی، الگوی معنویت و عقلانیت 
و اخلاص، حضرت حجت الاسلام والمسلمین حاج سیدحسن نصرالله، پس از عمری 
بابرکت در تحصیل معارف الهی و ترویج فرهنگ قرآن و اهلبیت علیهم الســلام و 
تربیت مجاهدان بی نظیر عصر حاضر و هدایت و مدیریت جبهه مقاومت؛ به ملکوت 
اعلا بار یافت و مشــتاقانه و عاشقانه شعر وصال را به همراه یاران شهیدش سرود و 

درجوار شهیدان بزرگ تاریخ، آرامش ابدی یافت.
 این مجاهد بزرگ و عالم پارســا و مخلــص، نمونه ی بی نظیر معرفت و بصیرت و 
شجاعت و تدبیر بود که صورت و سیرتش آئینه درخشان صفات نیک و حسنه بود.

    ســید بــزرگ جهــاد و مقاومت و تدابیــر حکیمانه و اقدامات هوشــمندانه و 
مجاهدت های فداکارانه اش بیش از سه دهه کابوس استکبار جهانی و رژیم خبیث 

و پلید صهیونیستی بود.
 با حکمت و مدیریت او بود که نهال حزب الله قهرمان که به دســت بزرگانی چون 
شیخ شهید راغب حرب و سید شهید حاج سیدعباس موسوی غرس و آبیاری شده 
بود، جوانه زد و بالید و تبدیل به شــجره طیبه ای شــد که اصَلُهَا ثابتٌ و فَرعُهَا فیِ 
ــمَاءِ تؤُتیِ اکُُلهََا کُلَّ حِین باِذنِ رَبهَّا با درایت و تدبیر آینده نگرانه او و جهاد و  السَّ
شــهادت نیروهای مخلص و فرماندهان بزرگ مقاومت، و حمایت مردم آگاه لبنان 
عزیز بود که ســاختار تشکیلات نورانی حزب الله اســتحکام یافت و شاخ و برگ و 

ثمرات این شجره طیبه در همه جای غرب آسیا سایه افکند و در فتنه های مه آلود و جنگ های 
خانمان سوز منطقه، الهام بخش سربازان وسردارانِ مقاومت گردید.

 او انقلاب اسلامی و آرمان های آن را از عمق جان باور داشت و سربازی ولایت فقیه را در اوج 
تجلی و تجســم آن در گفتار و رفتار و مواضع و اقدامات خود متبلور ســاخت و حمایت واقعی 
و جهاد خســتگی ناپذیر در دفاع از آرمان فلسطین عزیز و مســجد الاقصای مبارک و دفاع از 
مظلومان را در ســوریه و عراق و یمن و لبنــان و خصوصاً غزه مظلوم و مقتدر با تمام توان به 
ظهور رسانید.قلم از عظمت شخصیت و سترگی جهاد و لطافت روح بلند او، ناتوان است و دل 

در سوگ بزرگش سوزان و چشم ها در داغ برجان نشسته اش گریان!
هر فرجامی جز شــهادتی با این اوصاف و جز به دســت اشقی الاشقیای زمان، برایش ناچیز و 
کوچک بود. شهادت او مانند حاج قاسم عزیز و عماد مغنیه شهید، انسان ساز و تاریخ ساز خواهد 
بود و همگان خواهند دید عظمت و گستره جهاد شهید المقاومه از سیدالمقاومه بسی افزون تر 

و تاثیرگذارتر خواهد بود و حزب الله بزرگ بیش از هر زمان بر تارک جهان خواهد درخشید.
حیوان های انســان نمای تاریخ به ویژه ســگ هار صهیونیســم و شــیطان بزرگ؛ آمریکای 
جهان خوار و مزدوران مفلوک منطقه ای اش، از این پس خواب راحت نخواهند داشــت و تمام 
عرصه ســرزمین های اشــغالی و منطقه، میدان انتقام امت اسلامی و مقاومت پیروز، از دشمن 
صهیونیســتی خواهد شد و شــعله های بر افروخته انتقام دامن حامیان پیدا و پنهان دشمنان 

بشریت را خواهد گرفت.
 اینجانب با قلبی شکسته به نمایندگی از ائمه جمعه ایران انقلابی، این مصیبت بزرگ و کرامت 
عظمی را به پیشگاه نورانی امام زمان علیه السلام و نایب بر حقش، حضرت امام خامنه ای مدظله 
و امت بزرگ اســلام خصوصاً ملت حماسه ساز و شرافتمند لبنان و حزب الله عزیز و قهرمان و 

بالاخص به بیت رفیع این عالم مجاهد و مصلح کبیر تبریک و تسلیت عرض می نمایم.
انشــاالله خون پاک این علمدار مقاومت پیشــران طوفان الاقصی ها و وعده های صادق خواهد 
َّهُم یرََونهَُ بعَِیداً وَ نرَاهُ  بود که زوال محتوم رژیم خبیث صهیونیستی را سرعت خواهد بخشید. انِ

قَرِیباوًالسلام علیه یوم ولد و یوم استشهد و یوم یبعث حیا
والسلام علی اخواننا المسلمین

مشاور و دستیار مقام معظم رهبری گفت: جمهوری اسلامی حتما وظایف و تکالیفی در قبال مردم 
لبنان و جریان حزب الله دارد و آن را با جدیت انجام می دهد.به گزارش ایسنا، »محمد مخبر« روز 
دوشنبه در جمع خبرنگاران در حاشیه حضور در دفتر حزب الله تهران گفت: رژیم اشغالگر قدس 
اشتباه مهلکی مرتکب شده است. جریان حزب الله یک مکتب و گفتمان است و با رفتن افراد تغییری 
نمی کند. ریشه حزبء الله عمیق و  بزرگ است و جمهوری اسلامی هم حتما وظایف و تکالیفی از مردم 

لبنان و جریان حزب الله دارد و آن را با جدیت انجام می دهد.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: مکتب سید حسن نصرالله زنده است و ما تردیدی نداریم که جبهه مقاومت و ملت لبنان مرگ صهیونیست و 
آزادی قدس شریف را در بیت المقدس برگزار خواهند کرد.به گزارش خبرنگار مهر، »ناصرکنعانی« سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری 
اظهار داشت: شهادت سید حسن نصرالله دبیرکل مقتدر و همیشه پیروز حزب الله لبنان را به ساحت مقدس حضرت بقیه الله الاعظم و مقام معظم 
رهبری حفظه الله و به همه آحاد ملت شریف بزرگ ایران و همه دولت ها و ملت های حامی آرمان فلسطین و همچنین مردم صبور و همیشه ایستاده 
غزه و در رأس اینها به ملت لبنان و حزب الله لبنان و خانواده گرانقدر شهید عزیز تسلیت عرض می کنم.آمریکا هیچ دستاورد راهبردی به دست 
نخواهد آوردوی ادامه داد: سید حسن نصرالله شهید شد اما مکتب سید حسن نصرالله زنده است و ما تردیدی نداریم که جبهه مقاومت و ملت لبنان مرگ صهیونیست و آزادی قدس شریف را 
در بیت المقدس برگزار خواهند کرد.کنعانی گفت: رژیم آمریکا در تداوم حمایت های ننگین خود از رژیم صهیونیستی هیچ دستاورد راهبردی را به دست نخواهد آورد.سخنگوی وزارت خارجه 
افزود: پس از جنایات رژیم صهیونیستی در هدف قرار دادن ضاحیه بیروت توسط بمب های اهدایی آمریکا برای ترور دبیرکل حزب الله، جمهوری اسلامی ایران اقدامات سیاسی و حقوقی خود 
را در دستور کار قرار داد. وزیر امور خارجه در نیویورک مواضع جمهوری اسلامی ایران را اعلام کردند. ما به نمایندگی از جمهوری اسلامی ایران بیانیه ایران را فوراً صادر کردیم. آقای عراقچی با 
حضور در نشست شورای امنیت ضمن محکوم کردن شدید این جنایت، مواضع کشورمان را اعلام کرد و خواستار اقدام فوری مجامع بین المللی و شورای امنیت در این باره شد. کنعانی گفت: در 

ادامه پیگیری ها، سفیر ایران در سازمان ملل متحد طی ارسال نامه رسمی به دبیرکل سازمان ملل متحد مواضع ایران را در این باره رسماً اعلام کردند. 

کنعانی در نشست خبری:

مخبر: ایران تکالیف خود را در قبال مردم ایران هیچ یک از اقدامات رژیم صهیونیستی را بی پاسخ نخواهد گذاشت
لبنان و حزب الله با جدیت انجام می دهد

رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه:

آمریکا و رژیم صهیونیستی از این پس خواب راحت نخواهند داشت

رئیس قوه قضاییه:

هر ســه قوه باید در قبال معضل ناترازی انرژی در کشور یک اقدام عاجل انجام دهیم
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گزیده خبر دســتاوردهای حضور وزیر نیرو در اجلاس وزرای انرژی گروه بریکس

از پیگیری اتصال برق ایران با روسیه تا مذاکره برای توسعه تجدیدپذیرها
هفته گذشــته وزیر نیــرو با هدف شــرکت در اجلاس وزرای 
انرژی کشــورهای عضو گروه بریکس راهی روسیه شد تا علاوه 
بر ســخنرانی در نشســت وزیران همچنین بــا همتایان خود 
در این گروه دیدارهای دو جانبه داشــته باشــد؛ ســفر کاری 
فشــرده ای که دستاوردهای ارزشــمندی برای ایران در حوزه 
انرژی به ویژه انرژی برق به همراه داشــت.به گزارش ایســنا، 
نشست مشترک وزرای کشورهای عضو بریکس از روز دوشنبه 
هفته گذشــته در مسکو آغاز شد و ۱۱ کشور عضو بریکس در 
قالب تیم هایی شــامل مقامات عالی رتبه و کارشناســان حوزه 
انرژی در این نشســت حضور پیدا کردنــد. عباس علی آبادی 
- وزیــر نیروی جمهوری اســلامی ایران نیــز در رأس هیئتی 
متشــکل از مدیران ارشــد وزارت نیرو و صنعت برق کشور به 
عنوان نماینده ایران عازم روســیه شــد تا در نشســت وزرای 
انرژی کشــورهای عضو گروه بریکس شرکت کند.این اجلاس 
که همزمان با هفته انرژی روســیه و ریاســت دوره ای روسیه 
بر گروه بریکس در شــهر مســکو برگزار شد، اهداف مهمی را 
دنبال می کرد که از جمله آن ها می توان به تلاش برای تقویت 
نقش و جایگاه بریکس در گفت و گوهای انرژی جهانی، یافتن 
راه هایی مناســب برای تبادل انرژی بیــن اعضا و تلاش برای 
انتقال تجربه اشــاره کرد.افزون بر نشست وزیران عضو بریکس 
که روز پنجشــنبه برگزار شــد، در حاشیه این اجلاس گفت و 
گوها و نشســت های تخصصی دیگری نیز انجام شد که بحث و 
تبادل نظر در حوزه های مختلفی مانند انرژی های تجدیدپذیر، 
گسترش هوش مصنوعی در صنعت انرژی و همچنین همکاری 
مشــترک بین کشورهای عضو بریکس محور این نشست ها بود.

وزیــر نیرو در ســخنرانی خود در اجلاس وزیــران با تأکید بر 
لزوم افزایش ســطح همکاری ها میان کشــورهای عضو به ویژه 
در حــوزه تجدیدپذیرها از آمادگی ایران برای انتقال تجربیات 
خود در حــوزه صنعت نیروگاهی و تولید برق ســخن گفت و 
پیشــنهاد اتصال شــبکه برق روسیه به کشــورهای عربستان 

ســعودی و امارات متحده عربی از مسیر ایران را مطرح کرد.
علی آبادی ضمن اشــاره به امکان تبدیل بریکس به یک قدرت 
اقتصادی کم نظیر در سطح جهان افزود: گروه بریکس در سال 
۲۰۲۳ حدود ۳۲ درصد از اقتصاد کل دنیا را به خود اختصاص 
داده و این میزان در قیاس با ســهم ۳۰ درصدی مجموع هفت 

کشــور بزرگ صنعتی جهان )G۷(، بسیار قابل توجه است.
وزیر نیرو در ســخنرانی خود تصریح کرد: ایران دومین ذخایر 
گاز جهــان و منابع بــالای نفت را در اختیار داشــته و با ۱۵ 
کشــور مرز آبــی و خاکی مشــترک دارد و بخــش مهمی از 
کریدورهــای ترانزیتی بین المللی منتهی به دریای کاســپین، 
خلیج فارس و مناطق آســیای مرکزی و قفقاز را با امنیت بالا 
و هزینــه اقتصادی کــم به یکدیگر متصــل می کند و درصدد 
اســت با اســتفاده از اختلاف دما و افق، با اتصال شــبکه برق 
خــود به تمامــی کشــورهای دارای مرز زمینی مشــترک به 
تجــارت و ترانزیت برق مبــادرت ورزد.ولادیمیر پوتین، رئیس 
جمهور روســیه نیز در این نشست با غیرقانونی توصیف کردن 
تحریم های غرب در حــوزه انرژی در ارتباط با اهمیت اجلاس 
وزرای انرژی عضو بریکس گفت: بین کشــورهای عضو بریکس 

و اوپک روابط بســیار گرمی برقرار است که این روابط می تواند 
در حــوزه اقتصاد به کشــورهای عضو به ویژه روســیه که به 
واســطه جنگ با اوکراین با تحریم های غرب رو به رو اســت، 
کمــک شــایانی کند.پوتیــن از بریکس به عنــوان یک اهرم 
بــرای موازنه ســازی در برابر غرب یاد کرد و افزود: روســیه 
به تعهدات خــود برای تأمین منابع انــرژی بازارهای جهانی 
پایبنــد و علاقمند اســت در حوزه انرژی با کشــورهای عضو 
بریکس ســطح روابــط خود را ارتقــاء دهد. بر اســاس این 
گزارش وزرای ســایر کشــورهای عضو نیز در سخنرانی های 
ضمــن تأکید بــر لزوم توســعه همکاری های فــی مابین در 
حــوزه انرژی از ظرفیت های بالای گروه بریکس برای افزایش 
ســطح مبادلات انرژی ســخن گفتند.وزیر نیرو همچنین در 
حاشــیه این نشســت با وزرای انرژی و مقامات ارشــد چند 

کشــور از جمله چین، پاکستان و آفریقای جنوبی دیدار کرد 
و در ایــن دیدارهــای دو جانبه ضمن اعــلام آمادگی ایران 
برای افزایش ســطح مناســبات حوزه انرژی با این کشورها از 
علاقمندی ایران بــرای انتقال تجربیات به دیگر کشــورهای 
عضو و اســتفاده از توان و تکنولوژی ســایر کشورها به ویژه 
در حوزه تجدیدپذیرها برای توســعه ظرفیت های انرژی برق 
ایران ســخن گفت.مستند به این گزارش عمده موضوعاتی که 
در اجلاس وزرای انرژی کشــورهای عضو بریکس مورد توجه 
بود می توان به پیشــنهاد اتصال شــبکه برق روسیه به امارات 
و عربســتان از طریــق ایران، همکاری بیــن گروهی با هدف 
هوشمندســازی صنعت برق و زنجیره تولیــد و توزیع برق و 
برنامه ریــزی بــرای افزایش همکاری ها در حــوزه انرژی های 
تجدیدپذیــر اشــاره کرد.همچنین در این اجلاس اســتفاده 
از دیپلماســی انرژی بــه عنوان ابزاری کارآمــد برای تقویت 
جایــگاه بریکس در جامعه جهانی مــورد تأکید قرار گرفت و 
کشــورهای عضو متعهد شدند در قالب روابط دوجانبه و چند 
جانبه ســطح مناســبات با یکدیگر در حوزه انرژی را افزایش 
دهند.باتوجــه به اینکه ایران با تمامی کشــورهای دارای مرز 
زمینی ارتباط الکتریکی دارد و با کشــورهای حاشــیه خلیج 
فارس مانند امــارات و قطر نیز در پــی یافتن راه هایی برای 
ایجاد ارتباط الکتریکی از مســیر دریاست، پیش بینی می شود 
اتصال شبکه برق روسیه با ایران از مسیر جمهوری آذربایجان 
و در ادامه اتصال شــبکه برق این کشــور با کشورهایی مانند 
امارات و عربســتان سعودی انقلابی بزرگ در حوزه ارتباطات 
الکتریکــی منطقــه ایجاد کند.اتفــاق مهمی کــه مهم ترین 
دســتاورد آن افزایش امنیت انرژی، افزایــش پیوند و روابط 
دیپلماتیک کشــورها با بهره گیری از ابزار دیپلماسی انرژی و 

کاهش مصرف ســوخت های فسیلی خواهد بود.
بنا بر این گزارش ایران در شــهریور ســال ۱۴۰۲ به عضویت 
گــروه بریکس درآمــد. بریکس نــام گروهی از کشــورها به 
رهبــری قدرت های اقتصادی نوظهور اســت که نام آن از به 
هم پیوســتن حروف اول نام انگلیســی کشورها موسس یعنی 
برزیل، روســیه، هند، چیــن و آفریقای جنوبی ایجاد شــده 
اســت. در ابتــدا نام این گــروه بریک نام داشــت اما پس از 

پیوســتن آفریقای جنوبی، به بریکس تغییر نام یافت.

پیش نویس اولیه برنامه توسعه دریامحور 
در دولت تدوین شد

معاون اول رئیس جمهور، با ارســال پیامی خطاب به  کشــورهای عضو ســازمان بین المللی 
دریانوردی )IMO(، جامعه بزرگ دریایی جمهوری اســلامی ایران، دریانوردی و فعالان حوزه 
دریایی، »روز جهانی دریانوردی« را تبریک گفت.به گزارش ایسنا، متن پیام محمدرضا عارف به 
این شرح است: »ظرفیت های بالقوه دریا در هر کشوری بر هیچکس پوشیده نیست، به نحوی 
که از ابتدای خلقت بشــری، دریا ، عرصه ارتباطات و بسترساز توسعه و تمدن بوده است. آن 
دســته از کشورهایی که به دریا راه دارند از پتانسیل های بالقوه قدرتمند شدن در عرصه های 
مختلف منطقه ای، جهانی و همچنین از توانایی توسعه یافتگی سریعتر برخوردارهستند. دریا 
در یک کشــور، فرصت بزرگی برای پیشرفت و حفظ منافع ملی به شمار می رود. حمل ونقل 
حجم انبوهی از کالاها و مایحتاج، منابع فراوان نفت و گاز نهفته در بستر دریاها، صید و صیادی، 
تنوع زیستی و طبیعت های متنوع دریاها به جهت سیر و سیاحت و منافع مختلف دیگر آن در 
اتصال به خشکی، از مواهب الهی و گویای اراده پروردگار کریم در اتمام نعمتهایش در گستره 
خلقت اســت.با درک این واقعیت، در سیاست های کلی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، 
توجه ویژه به دریا، خطوط مواصلاتی دریایی، سواحل، بنادر و آب های مرزی مورد توجه خاص 
قرار گرفته و مقام معظم رهبری نیز بارها و بارها بر ضرورت اســتفاده از این نعمت خدادادی 
و ظرفیت های کم نظیر دریا تاکید فرموده اند. با ابلاغ سیاســت های کلی »توسعه دریا محور« 
نقطه عطفی در این جهت رقم زده شده که با تاکید بر اهتمام دولت در اجرای فرامین ایشان، 
امید است ابعاد مختلف آن اجرایی گردد.پیش نویس اولیه برنامه توسعه دریا محور در دولت 
تدوین گردیده و دولت چهاردهم مصمم است طرح و برنامه های تکمیلی و جامع تری در حوزه 
توسعه دریا محور تدوین و عملیاتی نماید.با اغتنام از فرصت روز جهانی دریانوردی، بر ضرورت 
تقویت زنجیره تامین )لجستیک( و مسیرهای کریدوری، توسعه بازار و ورود به بازارهای نوظهور 
و جدید، اســتفاده از فن آوری های جدید و هوشمندســازی، تقویت اشتغال، ایجاد واحدهای 
تولیدی در مقیاس بزرگ و کوچک در بنادر و حاشیه سواحل، نوسازی و جوان سازی ناوگان 
تجاری و تجهیزات بندری، خطوط ریلی و جاده ای، مهارت افزایی و تربیت نیروهای انســانی 
مســئولیت پذیر و کارآمد برای توسعه دریا محور، حفظ و پاسداشت محیط زیست دریایی با 
رعایت مقررات و کنوانســیون های بین المللی و ســرمایه گذاری در همه این زمینه ها و تفکر 
راهبردی، تاکید نموده و لازم است گروه های نخبگانی و هسته های اندیشه ورزی برای تحقق 
برنامه های دولت در توسعه دریا محور یاری گر دولت باشند.روز جهانی دریانوردی را به تمامی 
کشورهای عضو سازمان بین المللی دریانوردی )IMO(، جامعه بزرگ دریایی جمهوری اسلامی 
ایران، دریانوردی و فعالان حوزه دریایی تبریک عرض نموده و از خداوند قادر متعال توفیقات 

روز افزون همگان را در دستیابی به اهداف بلند توسعه پایدار دریایی خواستارم.«

در حراج امروز

۵۰۳ میلیارد تومان شمش طلا 
خریداری شد

در پنجاه و چهارمین جلسه حراج شمش طلا در مرکز مبادله ارز و طلا، ۹۶ کیلوگرم 
شمش طلا به ارزش ۵۰۳ میلیارد تومان از سوی متقاضیان معامله و خریداری شد.

به گزارش ایســنا، امروز )هشتم مهرماه( جلســه پنجاه و چهارم حراج شمش طلا 
در مرکــز مبادله ارز و طلای ایران برگزار و از مجموع ۱۰۶ کیلوگرم شــمش طلای 
استاندارد عرضه شده در حراج های عمده و خرد تالار معاملات طلای این مرکز، ۹۶ 
کیلوگرم )قطعه شمش( با میانگین قیمت پنج میلیارد و ۲۴۷ میلیون تومان به ازای 
هر شمش طلای استاندارد و مجموع ۵۰۳ میلیارد تومان از سوی متقاضیان، معامله 
و خریداری شد.گفتنی است؛ از زمان آغاز اولین جلسه حراج شمش طلا که در تاریخ 
۲۷ دی ماه ســال گذشــته برگزار شد تا امروز ۵۴ جلســه حراج شمش طلا برگزار 
شــده است و طی ۵۴ جلسه حراج شمش طلای مرکز مبادله ایران، در مجموع ۱۰ 
هزار و ۳۸۵ کیلوگرم )۱۰.۳ تن( شــمش از سوی متقاضیان مورد معامله قرار گرفته 
کــه در نتیجه آن ۴۶.۳ هزار میلیارد تومان ارز حاصــل از صادرات )رفع تعهد ارزی 

صادرکنندگان( به چرخه اقتصاد کشور بازگشته است.

دریافت ۵ برابر هزینه تامین برق از 
مشترکان بسیار پرمصرف

مدیر عامل توانیر گفت: برای مشترکان پرمصرف تا میزان الگوی مصرف نیم برابر هزینه 
تامین تا ۱.۵ برابر الگو، ۱.۵ برابر هزینه تامین تا ۲.۵ برابر الگوی مصرف و بیشــتر از ۲.۵ 
برابــر الگوی مصرف ۵ برابر هزینه تامین برق در تعرفه برق مشــترکین پرمصرف لحاظ 
می شود.به گزارش ایسنا، مصطفی رجبی مشهدی با بیان اینکه الگوی مصرف برق ماهیانه 
تابستانی در مناطق غیرگرمسیر ۳۰۰ کیلووات ساعت در ماه است که با شروع فصل پاییز 
به ۲۰۰ کیلووات ســاعت در ماه کاهش می یابد، اظهار کرد: با شروع فصل پاییز و کاهش 
محسوس دما از مشترکان خواست تا با خاموش کردن کولرها امکان خروج نیروگاه ها برای 
تعمیرات را مطابق برنامه فراهم کنند، بر اساس قانون تعرفه برق مشترکانی که مصرف برق 
آنها بیش از الگو برسد به صورت پلکانی افزایش می یابد.وی افزود: مطابق ماده شش قانون 
مانع زدایی از توسعه صنعت برق مصوبه سال ۱۴۰۱ مجلس شورای اسلامی، مصارف مازاد 
بر الگو در تعرفه مشترکان خانگی براساس روش پلکانی- افزایشی تعیین می شود. ساختار 
تعرفه گذاری به گونه ای طراحی شــده که بیشترین یارانه را مشمول مشترکانی می کند 
که در محدوده الگوی مصرف قرار گرفته اند و قبض های برق ارزان تری دریافت می کنند.

به گفته ســخنگوی صنعت برق، براســاس همین قانون مشــترکان خانگی به دو دسته 
مشــترکانی که در محدوده الگوی مصرف و کمتر از آن برق مصرف می کنند و مشترکان 
پرمصرف که بالاتر از الگو برق مصرف می کنند، تقسیم می شوند. الگوی مصرف در ماه های 
گرم و ماه های غیرگرم متفاوت است به این صورت که در مناطق عادی و غیر گرمسیر که 
بیشــترین تعداد مشترکین را در خود جای داده است مانند تهران و کلانشهرهایی نظیر 
مشهد، اصفهان، تبریز و...، الگوی مصرف ۳۰۰ کیلووات ساعت در ماه است که این میزان 
با شروع فصل پاییز و در ماه های غیرگرم برای این مناطق به زیر ۲۰۰ کیلووات ساعت در 
ماه می رسد.مشترکان مراقب مصرف برق باشند رجبی مشهدی با اشاره به این که با ورود 
به ماه مهر از ماه های گرم سال خارج شده و به ماه های غیر گرم رسیده ایم، تصریح کرد: 
از این پس مشــترکان باید مراقب مصرف برق خود بوده و توجه داشته باشند با توجه به 
این که الگوی مصرف از ۳۰۰ کیلووات ساعت به زیر ۲۰۰ کیلووات ساعت در ماه رسیده، 
در صورتی که مصرف خود را کنترل نکنند مشمول تعرفه های بالاتر که پلکانی- افزایشی 
و نزدیک هزینه های تامین برق اســت خواهند شد.مدیرعامل توانیر در تشریح چگونگی 
پلکانی شدن تعرفه برق مشترکان پرمصرف نیز گفت: قانون ضرایبی از نرخ تامین برق را 
برای پله های مختلف مصرف در نظر گرفته به این صورت که برای مشترکان پرمصرف تا 
میزان الگوی مصرف نیم برابر هزینه تامین تا تا ۱.۵ برابر الگو، ۱.۵ برابر هزینه تامین تا ۲.۵ 
برابر الگوی مصرف و بیشتر از ۲.۵ برابر الگوی مصرف ۵ برابر هزینه تامین برق در تعرفه 
برق مشــترکین پرمصرف لحاظ می شــود و دریافت آن الزام قانونی است.نرخ تامین برق  
۷۵۴ تومان به ازای هر کیلووات ســاعت است وی پارامترهای تعیین نرخ تامین برق که 
تعرفه ها براساس آن طراحی می شود را شامل نرخ قراردادهای تبدیل انرژی نیروگاه های 
حرارتی مقیاس بزرگ و مقیاس کوچک در سه سال گذشته، هزینه ترانزیت برق و هزینه 
سوخت نیروگاهی اعلام کرد که سالانه تعیین می شود و خاطرنشان کرد: طی سال جاری 
و ســال گذشته هزینه سوخت نیروگاهی بر اســاس مقررات مربوطه و جداگانه محاسبه 
می شــود. رجبی مشهدی در ادامه نرخ تامین برق را برای امسال ۷۵۴ تومان به ازای هر 
کیلووات ســاعت اعلام کرد و گفت: این نرخ براساس نرخ قرارداد تبدیل انرژی و ترانزیت 
برق به دست آمده است. مدیرعامل توانیر در پایان در خصوص نرخ تامین برق مشترکان 
صنعتی نیز گفت: طبق ماده ۳ قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق، متوسط بهای برق 
این مشترکان براساس متوســط نرخ قراردادهای تبدیل انرژی محاسبه می شود که این 
نرخ در سال جاری براســاس قراردادهای تبدیل انرژی سال گذشته ۷۲۴ تومان به ازای 
هر کیلووات ساعت محاسبه شده که مبنای محاسبه تعرفه مشترکان صنعتی خواهد بود.

رونــد صعودی بیت کوین، معامله گران را به ســمت بالاترین قیمت های 
جدیــد این رمزارز ســوق می دهد.به گزارش ایســنا، قیمت بیت کوین 
)BTC( در آســتانه تغییر روند قابل توجه در نمودار بازه زمانی هفتگی 
و ماهانه خود اســت. در هر ۲ بازه زمانــی، قیمت بالای ۶۵ هزار دلار، 
بالاترین ســطح را ایجاد کرده و روند اوج های پایین تر قیمت بیت کوین 
در ۶ ماه گذشــته را شکســته اســت.با صعود بیت کویــن به بالای ۶۶ 
هزار دلار و مجموعه جدیدی از کاتالیزورها باعث شــده تا معامله گران 
بــاور کنند که قیمت بیت کوین آماده اســت تــا مرحله بعدی صعود را 
افزایــش دهد.معامله گــران بر ایــن باورند که کاهش نــرخ بهره بانک 
مرکزی ایالات متحده، بازدهی بالای ارائه شــده در بسیاری از ابزارهای 
ســرمایه گذاری را کاهــش می دهــد و انگیزه جســتجوی بازدهی در 
بیت کوین و سایر ارزهای دیجیتال را فراهم می کند.کوین گزارش کرد، 
از نقطه نظر فنی، بیت کوین سه سطح روزانه بالاتر از میانگین متحرک 

۲۰۰ روزه را مدیریــت کرده اســت و قیمت بالاتــر از خط روند نزولی 
۱۹۶ روزه معامله می شود. البته، کاهش قیمت به میانگین متحرک ۲۰ 
روزه در ۶۲ هــزار دلار طی هفته آینده غیرعــادی نخواهد بود.مجموع 
ارزش بــازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۲۷ تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۱.۶۴ درصد کمتر شده 
است. در حال حاضر ۵۶.۱۴ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار 
بیت کوین اســت که ۰.۱۶ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.حجم 
کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشــته ۶۰.۷۶ میلیارد دلار 
اســت که ۲۴.۶۴ درصد افزایش داشته اســت. حجم کل در امور مالی 
غیر متمرکز در حال حاضر ۳.۹۷ میلیارد دلار اســت که ۶.۵۴ درصد از 
کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های 
پایدار اکنون ۵۴.۰۸ میلیارد دلار اســت که ۸۹.۰۱ درصد از کل حجم 

۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

شــرکت توانیر در اطلاعیه ای با اشاره به کاهش دمای هوا در نیمه شمالی کشور و افزایش مصرف 
گاز طبیعی، بر ضرورت دقت در مصرف انرژی برای حفظ ذخایر ســوخت نیروگاهی تاکید کرد.به 
گزارش ایسنا، در این اطلاعیه آمده است: با توجه به اینکه عمده برق کشور از طریق سوخت گاز در 
نیروگاههای حرارتی تولید می شود، تلاش برای تامین سوخت مورد نیاز نیروگاهها توسط همکاران 
وزارت نفت در حال انجام است.این اطلاعیه می افزاید: حفظ روند کنونی برای تامین برق مورد نیاز 
کشور نیازمند همکاری همه هموطنان و دقت در مصرف برق و گاز است تا روند تامین انرژی کشور 

همچنان به صورت پایدار تداوم یابد.

گروه خودروسازی ســایپا از ۱۰ صبح امروز )دوشنبه( پیش فروش دو مدل سایپا 
۱۵۱ را آغاز کرده اســت؛ این طرح تا زمان تکمیل ظرفیت ادامه خواهد داشت.به 
گزارش ایســنا، در راستای اخذ مجوزهای شماره گذاری لازم از سوی سازمان های 
ملی استاندارد و محیط زیســت گروه خودروسازی سایپا، در جهت افزایش عرضه 
محصــولات و تنظیم بازار، پیش فروش دو مدل وانت ۱۵۱ را از ســاعت ۱۰ صبح 
امروز دوشــنبه )۹ مهر ماه( آغاز کرده است.فروش این محصولات از طریق سایت 
فروش اینترنتی محصولات گروه خودروسازی سایپا امکان پذیر خواهد بود و تا زمان 

تکمیل ظرفیت ادامه دارد.

ضرورت دقت در مصرف انرژی برای 
حفظ ذخایر سوخت نیروگاهی

آغاز پیش فروش ۲ 
محصول سایپا

بیت کوین آماده صعود دوباره می شــود؟
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محققان دانشــگاه تهــران موفق به طراحی و تولیــد ۲ نوع داروی 
نوترکیب به منظور درمان بیماری های خودایمنی و برخی سرطان 
ها شدند.فاطمه عســگریه یکی از محققان دانشگاه تهران در حوزه 
بیوتکنولــوژی صنعت و محیط زیســت در گفــت و گو با خبرنگار 
مهر، از طراحی و تولید ۲ داروی نوترکیب برای درمان بیماری های 
خودایمنی و درمان برخی سرطان ها مثل سرطان ریه، کبد و پوست 
با همکاری دکتر زهرا حاجی حســن اســتادیار دانشکدگان علوم و 
فناوری های میان رشته ای خبر داد و اظهار کرد: دارویی که مربوط 
به درمان بیماری ســرطان است، تاییدیه فوری اف دی ای را گرفته 
است، این دارو یک مشابه خارجی دارد که در آن از »اینترلوکین ۲« 
اســتفاده شده است ولی ما از »اینترلوکین ۲۱« که عوارض جانبی 
کمتری دارد و همان فعالیت و تاثیر را می گذارد، اســتفاده کردیم.
عســگریه با اشــاره به اینکه »اینترلوکین ها« جزو مواد شیمیایی 
هستند که برای تنظیم و تسریع فرایندهای که در بدن انسان قرار 
است اتفاق بیفتد، اســتفاده می شود، گفت: از اینترلوکین ۲۱ برای 
درمان بیماری ســرطان و مهار کردن و کشتن سلول های سرطانی 
استفاده می شود.عضو پروژه ساخت داروی نوتوکیب سرطان افزود: 
تاثیر این مواد شیمیایی در دوزهای بالا، تقریباً برابر با تاثیر داروهای 
شیمی درمانی است و حتی اگر با داروی شیمی درمانی همراه شود، 
رژیم درمانی مناسبی برای درمان بیماری سرطان با عوارض کمتری 
و اختصاصیت بیشــتر برای از بین بردن سلول های سرطانی خواهد 
بود.وی در ادامه به طراحی و تولید داروی نوترکیب برای بیماری های 
خودایمنی اشاره کرد و گفت: »اینترلوکین ۲۲« اما فاکتوری است 
که در بیماری های خودایمنی افزایش پیدا می کند، این دارو طوری 
طراحی شده که می تواند به این فاکتور متصل و باعث مهار عملکرد 
آن شود و در نهایت باعث کاهش التهاب در بیماری های خودایمن 
مثل آرتریت روماتوئید، پسوریازیس و کرون خواهد شد.این محقق 
دانشگاه تهران بیان کرد: پسوریازیس یک بیماری خود ایمنی است 
که باعث رشــد ســریع سلول ها در پوست می شــود و از علائم آن 
قرمزی، خارش و پوســته پوسته شدن پوست است. بیماری کرون 
نیز باعث التهــاب در روده بزرگ و بیماری آرتریت روماتوئید منجر 
به التهاب در مفاصل می شود.عسگریه ضمن بیان این مطلب که این 
داروها در مقیاس آزمایشــگاهی تولید و تخلیص شده اند و فعالیت 
و ساختارشان مورد بررســی قرار گرفته است، گفت: هنوز وارد فاز 
بعدی نشده ایم اما امکان سنجی مقیاس تولید انجام شده و با چند 
شرکت دارویی نیز مصاحبه و بیزینس پلن خود را معرفی کرده ایم.

وی تاکید کرد که این پروژه در دنیا تقریباً نادر است و در ایران نیز 
از این و فقط از کیت های تشخیصی اینتلوکین استفاده می شود و در 

بخش دارویی کاری صورت نگرفته است.

محققان ایرانی ۲ »داروی 
نوترکیب« سرطان و بیماری  

خودایمن ساختند

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

اصفهان نصف جهان!!

معرفی رسمی کراس اوور جدید دی اس ۳ کراس بک، شیک، مدرن، پیشرفته

پس از افشای چند تصویر، دی اس درنهایت رسماً کراس اوور کاملًا جدید خود بنام DS 3 کراس بک را معرفی کرد. این خودرو پس 
از کراس اوور DS 7 کراس بک، دومین محصول انحصاری دی اس پس از استقلال آن از سیتروئن محسوب می شود. این کراس اوور 
لوکس فرانسوی از طراحی متمایزی سود می برد که طبق زبان طراحی جدید دی اس شکل گرفته است. در نمای جلویی خودرو 
جلوپنجرهٔ برجسته ای دیده می شود که توسط چراغ های LED ماتریکسی و همین طور دیلایت های عمودی LED احاطه شده اند. در 
نمای جانبی 3 کراس بک پوشش های پلاستیکی در اطراف گلگیرها و روی رکاب خودرو کار شده است درحالی که سقف نیز نسبتاً 
صاف بوده و طرح بحث برانگیز موج مانند هم در قســمت ستون B به چشم می خورد. این طرح پیش ازاین در هاچ بک DS 3 هم 
دیده شده بود. دستگیرهٔ درهای این ماشین نیز همانند نمونه های بکار رفته در رنجروور ولار به صورت کشویی هستند یعنی زمانی 

که قفل خودرو باز می شود، دستگیره ها به صورت خودکار بیرون می آیند و پس ازآنکه خودرو قفل شود دوباره به داخل می روند.

با تصمیم مارسلو گایاردو

بنزما از الاتحاد عربستان کنار گذاشته شد!
کریم بنزما، مهاجم فرانســوی و کهنه کار الاتحاد که مدتی اســت در تمرینات این تیم شرکت نمی کند، با تصمیم سرمربی این 
تیم از الاتحاد کنار گذاشــته شــد.به گزارش ایسنا و به نقل از مارکا، کریم بنزما در سال جدید میلادی هنوز برای ادامه فصل در 
عربســتان حاضر نشده و سه جلسه تمرینی قبل از سال جدید را نیز از دست داده است.گایاردو، سرمربی الاتحاد تصمیم گرفته 
است که مهاجم کهنه کار فرانسوی با تیم برای کمپ تمرینی به دبی سفر نکند.پیش از این شایعاتی مبنی بر عدم رضایت بنزما 
از شرایطش در عربستان به گوش می رسید و بعد از آخرین بازی او برای الاتحاد که منجر به هو شدنش توسط هواداران الاتحاد 
شد، او عربستان را ترک کرد و هنوز به این کشور بازنگشته است.البته شایعاتی مبنی بر علاقه دو تیم آرسنال و پاری سن ژرمن به 

جذب اسطوره سابق مادریدی ها وجود دارد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ساز شکسته
در کتاب ساز شکسته به سال ۱۹3۸ در توکیو می رویم. رئی، 
پسر یازده ساله، در کمد پنهان شده و از در نیمه باز آن برای 
آخرین بار پدرش را می بیند. آتش جنگ آسیا را به کام خود 
کشیده است؛ از نگاه سیاست های توسعه طلبانه ی امپراتور، 
همه دشمن اند و پدر رنی که ویولنیست است از این قاعده 
مستثنا نیست؛ پدر به همراه چهار عضو دیگر گروه موسیقی 
به جرم خیانت بازداشت می  شود. ویولنی شکسته و زخمی 
ماندگار تنها یادگارهای پدر است برای فرزندش. میزوبایاشی 
نویســنده ای ژاپنی است که به فرانســوی می نویسد؛ او در 
این کتاب پیوندی خلق می کند میان ســوگ و گسســتن 
از ریشــه ها، و از دنیای آدم هایی که آرشــه و ساز و نت به 
هم پیوندشــان داده قصه ای فراســوی مرزهای جغرافیایی 
می ســازد. درست مثل صدای یک ســاز؛ یک ویولن. آکیرا 
میزوبایاشی زاده ی ۵ اوت ۱۹۵۱ در ژاپن، در دانشگاه زبان و 
تمدن های خارجی توکیو تحصیل کرد و پس از آن به مونپلیه رفت و در سال ۱۹73 فراگیری زبان فرانسوی 
را آغاز کرد. ســه سال هم در اکول نرمال سوپریور پاریس درس خواند. او از سال ۱۹۸۹ در دانشگاه صوفیای 
توکیو تدریس می کند. امپراتوری ژاپن پس از دوران میجی، به ماشین خونخواری برای تصرف تمام دنیا تبدیل 
شده بود. امپراتور که خود را خدا و شکست ناپذیر می پنداشت درصدد بود تا با تمام قوا چهارگوشه ی جهان را 
به زیر سیطره ی خود درآورد. منچوری، چین، فیلیپین و کره تنها بخشی از کشورهایی بودند که با سرنیزه ی 
قدرت نمایی ژاپنی ها زخمی شدند. یو  میزوساوا، در بحبوحه ی جنگ میان ژاپن و چین تصمیم می گیرد تا با 
سه دوست نوازنده ی چینی خود، یک کوارتت سازهای زهی تشکیل دهد. او موسیقی را فراتر از مرزها می داند 
و باافکار جهان وطنی خود در آن دوران پرآشوب سر سرخ برباد می دهد. این کوارتت هرگز اجرا نمی شود، چون 
پلیس امنیت، یو میروساوا و همراهانش را »خائن به وطن« تشخیص می دهد و صدای گوش نواز کوارتتشان 
در نطفه خفه می شــود. یو  برای همیشه در زندان می ماند و پسر یازده ساله اش رئی از سرنوشت پدر بی اطلاع 
است. تنها میراثی که از پدر برایش مانده ویولن شکسته ی اوست. ویولنی نیمه جان که رئی سفر سرنوشتش 

را بر جسم آزرده ی آن می نگارد. او تصمیم می گیرد برای زنده کردن یاد و خاطره ی پدر ساز را ترمیم کند.

کوین کاستنر
کوین مایکل کاستنر )انگلیســی: Kevin Michael Costner؛ زادهٔ 
۱۸ ژانویــه ۱۹۵۵( بازیگــر و کارگردان آمریکایی اســت. او دو 
بار برندهٔ جایزهٔ اســکار، سه بار گلدن گلوب و یک بار امی شده 
اســت و علاوه بر این سه بار نامزد دریافت جایزهٔ بفتا شده است. 
از جمله نقش های برجستهٔ کاســتنر می توان به الیوت نس در 
تســخیرناپذیران، کرش دیویس در بول دورهام، ری کینزلا در 
سرزمین رؤیاها, ســتوان جان جی دانبر در رقصنده با گرگ ها، 
جیم گریسون در جی اف کی، رابین هود در رابین هود: شاهزادهٔ 
دزد، فرانک فارمر در بادیگارد و جاناتان کنت در مرد پولادین و 
همچنین 3 روز برای کشــتن اشاره کرد.او فرزند ویلیام کاستنر 
)برق کار آلمانی-آمریکایی( و شارون تدریک )ایرلندی تبار( است 
که در لینوود، کالیفرنیا به دنیا آمد و در کامپتون، کالیفرنیا بزرگ 
شــد.]۱[]۲[ نخستین بازی او در فیلم ساحل داغ )۱۹۸۶( بود. 
برگزیده فیلم شناسی: ساحل داغ )۱۹۸۱(شیفت شب )۱۹۸۲(

فرانسیس )۱۹۸۲(شاهد )۱۹۸3(اندوه شدید )۱۹۸3(سیلورادو 
)۱۹۸۵(بروشورهای آمریکایی )۱۹۸۵(تسخیرناپذیران )۱۹۸7(هیچ راهی وجود ندارد )۱۹۸7(بول دورهام )۱۹۸۸(

ســرزمین رؤیاها )۱۹۸۹(انتقام )۱۹۹۰(رقصنده با گرگ ها )۱۹۹۰(جی اف کی )۱۹۹۱(رابین هود: شاهزاده دزدان 
)۱۹۹۱(بادیــگارد )۱۹۹۲(یک دنیای بی نقص )۱۹۹3(جنگ )۱۹۹۴(وایــات ارپ )۱۹۹۴(دنیای آب )۱۹۹۵(جام 
کوچک )۱۹۹۶(پســتچی )۱۹۹7(به عشق مســابقه )۱۹۹۹(پیامی در بطری )۱۹۹۹(تا مغز استخوان مبارزه کن 
)۱۹۹۹(ســیزده روز )۲۰۰۰(3۰۰۰ مایل به گریسلند )۲۰۰۱(ســنجاقک )۲۰۰۲(چراگاه آزاد )۲۰۰3(در معرض 
خشم )۲۰۰۵(شایعه شده… )۲۰۰۵(گاردین )۲۰۰۶(آقای بروکس )۲۰۰7(رأی دهندگان مردد )۲۰۰۸(دختر جدید 
)۲۰۰۹(مردان کمپانی )۲۰۱۰(خانواده هتفیلد و مک کوی )۲۰۱۲(مرد پولادین )۲۰۱3(جک رایان: ســرباز سایه 
)۲۰۱۴(3 روز برای کشتن )۲۰۱۴(روز عضوگیری )۲۰۱۴(سیاه یا سفید )۲۰۱۴(مک فارلند، آمریکا )۲۰۱۵(بتمن 
در برابر سوپرمن: طلوع عدالت )۲۰۱۶(مجرم )۲۰۱۶(ارقام پنهان )۲۰۱۶(یلو استون ، سنگ زرد )۲۰۱۸(بازی مالی 
)۲۰۱7(راهزن )۲۰۱۹(مأموران بزرگراه )۲۰۱۹(هنر مسابقه در باران )۲۰۱۹(بگذار برود )۲۰۲۰( کارگردان: رقصنده 
با گرگ ها )۱۹۹۰(پســتچی )۱۹۹7(چراگاه آزاد )۲۰۰3( تهیــه کننده :انتقام )۱۹۹۰(رقصنده با گرگ ها )۱۹۹۰(
رابین هود: شــاهزاده دزدان )۱۹۹۱(بادیگارد )۱۹۹۲(وایات ارپ )۱۹۹۴(دنیای آب )۱۹۹۵(پستچی )۱۹۹7(پیامی 
در بطری )۱۹۹۹(سیزده روز )۲۰۰۰(چراگاه آزاد )۲۰۰3(آقای بروکس )۲۰۰7(رأی دهندگان مردد )۲۰۰۸(خانواده 

هتفیلد و مک کوی )۲۰۱۲(سیاه یا سفید )۲۰۱۴(یلواستون) ۲۰۱۸(

فرهنگ

پژوهشــگر دانشکده مهندســی پزشکی دانشــگاه صنعتی 
امیرکبیر موفق به طراحی داربســت رســانای تبادل گر یون 
برای کاربردهای مهندسی بافت شــد.به گزارش خبرگزاری 
مهر به نقل از دانشــگاه صنعتی امیرکبیــر، زهره دارائی نژاد 
دانش آموخته دانشگاه صنعتی امیرکبیر و مجری طرح طراحی 
و ســاخت داربست رســانا بر پایه پلی آنیلین/ پلیمر تبادلگر 
یون برای کاربردهای مهندسی بافت درمورد این طرح گفت: 
یکی از رویکردهای جدید در مهندسی بافت انتقال سیگنال 
الکتریکی به ســلول ها و تنظیم رفتارهای سلولی است.وی 
افزود: انتقال سیگنال الکتریکی به سلول ها از طریق بسترهای 
رســانا صورت می گیرد، ولی از آنجا که داربست های رسانا بر 
پایه پلی آنیلین به طور معمول با مشــکل ناپایداری رسانایی 
و اندکی سَمیت همراه هستند، برای مطالعات سلولی مشکل 
ایجاد می کنند. در نتیجه، در این طرح داربســتی با زیست 
ســازگاری عالی و خواص رسانایی ویژه طراحی شد تا فضای 
مناســبی برای انتقال سیگنال الکتریکی به سلول ها فراهم شــود.محقق دانشگاه امیرکبیر همچنین اظهار 
داشــت: در این طرح با بکارگیری یک پلیمر تبادل گر یون به عنوان حامل در ســاخت نانوالیاف رســانای 
پلی آنیلین و با استفاده از یون لیتیم، داربستی زیست سازگار، با رسانایی پایدار و قابلیت ذخیره انرژی تهیه 
کردیم.دارائی نژاد اضافه کرد: این داربست در مدت زمان زیاد در محیط کشت سلول رسانایی خود را حفظ 
می کند، سمیت ناشی از دوپانت سمی ندارد و با رهایش یون لیتیم رفتارهای سلولی همچون تکثیر و تمایز را 
بهبود می دهد.وی یادآور شد: نتایج این طرح نشان داد استفاده همزمان از داربست رسانا، سیگنال الکتریکی 
و یون لیتیم می تواند باعث استخوان زایی در محیط درون تنی شود.محقق دانشگاه صنعتی امیرکبیر تصریح 
کرد: داربست رسانای تهیه شده در این طرح علاوه بر تمام زیرشاخه های مهندسی پزشکی از جمله مهندسی 
بافت، رهایش دارو، بیوسنسور و زخم پوش ها، در صنایع شیمیایی و الکترونیکی همچون ساخت باتری نیز 
کاربرد دارد. از این داربست می توان به عنوان یک محرک الکتریکی همچنین وسیله ای برای رهایش عوامل 
بیولوژیک یونی اســتفاده کرد. با توجه به مطالعات صورت گرفته روی تحقیقاتی که تاکنون در نشریه های 

معتبر علمی چاپ شده، سامانه مورد نظر جدید است.

از سوی پژوهشگر دانشگاه امیرکبیر؛

داربست رسانا برای کاربردهای مهندسی بافت 
ساخته شد
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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